



၁၂ရက် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀၁၉

ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး
ဗမာလူမျိုးကြီးဝါဒလွှမ်းမိုးမှုအပေါ် ကရင်နီကျောင်းသားလူငယ်များ၏ ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှုအား
ထောက်ခံကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

NLD အစိုးရနှင့် မြန်မာစစ်တပ်လက်အောက်ခံ ရဲများအနေဖြင့် ဌာနေတိုင်းရင်းသားများ၏ သမိုင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒဖော်ထုတ်မှုများအပေါ် လေးစားအသိအမှတ်ပြုရန် မိမိတို့ ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး (KWO) မှ တောင်းဆိုသည်။

ကရင်နီပြည်နယ်၏ မြို့တော်ဖြစ်သော လွိုင်ကော်မြို့တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ မြင်းစီးကြေးရုပ်စိုက်ထူခြင်းအပေါ် ကရင်နီလူငယ်များမှ ခိုင်မာပြတ်သားစွာ ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ခဲ့ကြသည်။ ဗမာလူမျိုးများအနေ ဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအား လွတ်လပ်ရေးဖခင်အဖြစ်၊ ၎င်းတို့၏ သူရဲကောင်းအဖြစ် လေးစားအသိအမှတ်ပြုကြသည်ကို မိမိတို့ ဌာနေတိုင်းရင်းသူ အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် အပြည့်အဝ နားလည်ပါသည်။

သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဌာနေတိုင်းရင်းသူ၊ တိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ရှုမြင်မှုမှာ ထိုကဲ့သို့ မဟုတ်ပါ။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် မြန်မာစစ်တပ်၏ ဗိုလ်ချုပ်တစ်ဦးသာဖြစ်သည်။ ထိုစစ်တပ်နှင့် ရွာများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးသော၊ မုဒိမ်းမှုကို စစ်လက်နက်သဖွယ် အသုံးပြုသော၊ ကျေးရွာသူရွာသားများကို တိုက်ခိုက်ခဲ့သောမြန်မာစစ်တပ်မှာ တစ်ခုတည်းဖြစ်သည်။ နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်ကြာ သန်းပေါင်းများစွာသော ပြည်သူများကို ၎င်းတို့၏ အမိမြေမှ အတင်းအဓမ္မ စွန့်ခွာခိုင်းခဲ့သော စစ်တပ်နှင့် တစ်ခုတည်းဖြစ်သည်။ မြောက်မြားစွာသော မိမိတို့ လူမျိုးများကို ဒုက္ခသည်စခန်းထဲ၊ ဆင်းရဲတွင်းထဲသို့ရောက်အောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့သော စစ်တပ်နှင့် တစ်ခုတည်းဖြစ်သည်။

မိမိတို့ဌာနေတိုင်းရင်းသူ/သားများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့မြို့၏ အချက်အချာကျသောနေရာတွင် မိမိတို့သူရဲကောင်းများ၏ ကြေးရုပ်ကိုသာ မြင်ချင်ကြပါသည်။ သို့သော် မိမိတို့၏ သူရဲကောင်းများအား ထိုကဲ့သို့ လေးစားဂုဏ်ပြုခွင့်ကိုမူ ယခုချိန်ထိ တားမြစ်ပိတ်ပင်ကန့်သတ်ခံနေကြရသည်။ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ နေထိုင်သည့် ဤနိုင်ငံအား လူမျိုးစုတစ်စုမှ အခြားလူမျိုးစုအားလုံး အထက်တွင် ကြီးစိုးခွင့်ပေးသည့်နိုင်ငံ၊ မိမိတို့၏ သမိုင်းများကို ဖိနှိပ်ကာ ၎င်းတို့၏ သမိုင်းတစ်ခုတည်းကိုသာ လေးစားအသိအမှတ်ပြုနေသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် လုံးဝ လက်မခံနိုင်ပါ။ မိမိတို့အနေဖြင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး လေးစားအသိအမှတ်ပြုကြရန် လိုအပ်သည်။

ကရင်နီလူငယ်များအနေဖြင့် NLD အစိုးရနှင့် စစ်တပ်တို့၏ ဆိုးဝါးသည့် အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များကို ဖော်ထုတ်ပြခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ သို့သော် ဤကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုင်းရင်းသားနယ်မြေများအတွင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဂုဏ်ပြုမှုကို ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ခဲ့မှုသည် ပထမဆုံးအကြိမ်မဟုတ်ပေ။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း

အား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တံတားအမည်ပေးမှုအား ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြခဲ့မှုများလည်း ရှိခဲ့ဖူးသည်။ ထို့ပြင် အခြားတိုင်းရင်းသားနယ်မြေများတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်တုထားရှိခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်မှုများလည်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ဤအချိန်သည် မိမိတို့နိုင်ငံအား ဗမာလူမျိုးကြီးဝါဒလွှမ်းမိုးမှုကို အဆုံးသတ်ရန် အချိန်ကျ ရောက်ပြီဖြစ်သည်။ မိမိတို့ကို နောက်တွင် ချန်ထားမည့် (သို့မဟုတ်) မိမိတို့အား တဖြည်းဖြည်း မှေးမှိန်ပျောက်စေမည့် လုပ်ဆောင်မှုများ လုံးဝကင်းမဲ့သော တိုင်းပြည်တစ်ခုဆီသို့ အရောက်လှမ်းနိုင်မည့် စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေးကို မိမိတို့ လိုလားသည်။

ရဲများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြမှုအား အကြမ်းဖက်နည်းဖြင့် ဖြေရှင်းခြင်းအား ရပ်တန့်ရန် မိမိတို့ တောင်းဆိုသည်။ အမှန်တရားထုတ်ဖော်ခြင်းကြောင့် လွန်ခဲ့သော ၈ လအတွင်း ကျောင်းသားများနှင့် လူငယ်ပေါင်း ၅၅ ဦး ဖမ်းဆီးခံရပြီး တရားစွဲဆိုခံနေကြရသည်။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် အခြေခံအခွင့်အရေးဖြစ် သော လွတ်လပ်စွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခွင့် ရှိသင့်သည်။ ၎င်းတို့သည် နှစ်ရှည် ထောင်ဒဏ်များ၊ ကြီးမားသော ပြစ်မှုများ ကျခံရနိုင်သည့် အလားအလာများရှိနေသည်။ ထိုသို့ တရားစွဲဆိုမှုအားလုံးကို ချက်ချင်း ပယ်ဖျက်ပေးသင့်သည်။

NLD အစိုးရအနေဖြင့် ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ အသံကို နားထောင်ရန်နှင့် တိုင်းရင်းသားနယ်မြေများရှိ ဗိုလ် ချုပ်အောင်ဆန်းရုပ်တုများကို ဖယ်ရှားပေးရန် မိမိတို့ တောင်းဆိုသည်။ NLD နှင့် မြန်မာစစ်တပ်နေဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြီးပမ်းခွဲသည့် ပင်လုံစာချုပ်၏ ကတိကဝတ်များကို အကောင်အထည်ဖော်သင့်သည်။ ပင်လုံစာချုပ်သည် တိုင်းရင်းသားများအား ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုစနစ်အတွင်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ပြဌာန်း ခွင့်ပေးရန် ကတိပြုထားသည်။ ယနေ့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအား ဂုဏ်ပြုရန် အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းမှာ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဌာနေတိုင်းရင်းသားများအား ပင်လုံစာချုပ်တွင် ကတိပြုထားသည့် ထိုအခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝပေးရန်ဖြစ်သည်။ ယနေ့အချိန်သည် မိမိတို့ မတူကွဲပြားမှု၏ အင်အားများကို အသိအမှတ်ပြုရန် အချိန်ကျရောက်ပြီဖြစ်သည်။ မိမိတို့ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး အခြေခံလူ့ဂုဏ်သိက္ခာများဖြင့် ပြုမူဆက်ဆံကြမည် ဆိုလျှင် ဤမတူကွဲပြားမှုများဖြင့် ပိုမိုလှပသော နိုင်ငံတစ်ခုကို ဖန်တီးတည်ဆောက်နိုင်မည်ဆိုသည်ကို အသိအမှတ်ပြုရမည့် အချိန်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့အနေဖြင့် ရှေ့ဆက်သွားရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး လိုအပ်သည်။ ဤသို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းသာလျှင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဌာနေတိုင်းရင်းသားများအတွက် အကောင်းဆုံး ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်းသာဖြစ်သည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံးအား kwocentral@gmail.com ဖြင့် ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။